



GATINEAU VALLEY HISTORICAL SOCIETY

SOCIÉTÉ HISTORIQUE DE LA VALLÉE DE LA GATINEAU

(le Français suit)



The Gatineau Valley Historical Society (GVHS) is looking for people with a passion for local heritage and history to join its board of directors.

The mission of the volunteer-based GVHS is to promote matters of historical and heritage significance in the Gatineau Valley, lands of the Algonquin Anishinabe by: preserving, publishing, and making accessible the documentary and oral heritage which

reflect the perspectives and experiences of all cultures, and communities of the Gatineau Valley; and assist the wider local heritage community through collaboration and partnerships.

We publish the annual Up the Gatineau! historical journal; operate a library and archives located at the Chelsea Library; have an extensive collection on our website; and organize regular speaker talks, exhibitions, walks and other events.

Members of the Board of Directors provide leadership and direction in the realization of the GVHS's mandate and strategic plan. The Board of Directors meets monthly from September to May, and Directors are expected to serve on at least one committee (archives, website, communications, program, publications) and serve the organization in other capacities.

What you can contribute:

- Interest in local history of the Gatineau Valley
- Heritage research and advocacy
- Strong teamwork skills
- Planning and event organization
- Experience on a not-for-profit board, charity or other related governance experience
- Experience in website development and other online communications tools
- Financial management
- Diversity of gender, age, ethnicity, and experience
- Bilingualism an asset

Start date: late March 2024 for an initial term of 2 years.

The GVHS Nominating Committee is accepting applications until Feb 29, 2024. Interested individuals may inquire about the position and express their interest with a brief written statement at info@gvhs.ca.

La Société historique de la Vallée de la Gatineau (SHVG) est à la recherche de personnes passionnées par le patrimoine et l'histoire locale pour rejoindre son conseil d'administration.

La mission de la Société historique de la Vallée de la Gatineau, basée sur le bénévolat, est de promouvoir les questions d'importance historique et patrimoniale dans la Vallée de la Gatineau, terres des Algonquins Anishinabe, en préservant, publiant et rendant accessible le patrimoine documentaire et oral qui reflète les perspectives et les expériences de toutes les cultures et communautés de la Vallée de la Gatineau, et en aidant la communauté patrimoniale locale élargie par le biais de la collaboration et des partenariats.

Nous publions la revue historique annuelle Up the Gatineau!, nous gérons une bibliothèque et des archives situées à la bibliothèque de Chelsea, nous avons une vaste collection sur notre site Web et nous organisons régulièrement des conférences, des expositions, des promenades et d'autres événements. Les membres du conseil d'administration assurent le leadership et la direction dans la réalisation du mandat et du plan stratégique de la SHVG. Le conseil d'administration se réunit tous les mois, de septembre à mai, et les administrateurs sont censés faire partie d'au moins un comité (archives, site web, communications, programme, publications) et servir l'organisation à d'autres titres.

Ce que vous pouvez apporter :

- Intérêt pour l'histoire locale de la Vallée de la Gatineau
- Recherche sur le patrimoine et défense des intérêts
- Solides compétences en travail d'équipe
- Planification et organisation d'événements
- Expérience au sein d'un conseil d'administration d'un organisme sans but lucratif, d'un organisme de bienfaisance ou autre expérience de gouvernance connexe
- Expérience dans le développement de sites Web et d'autres outils de communication en ligne
- Gestion financière
- Diversité de sexe, d'âge, d'origine ethnique et d'expérience
- Le bilinguisme est un atout

Date de début : fin mars 2024 pour un mandat initial de 2 ans.

Le comité de nomination de la SHVG accepte les candidatures jusqu'au 29 février 2024. Les personnes intéressées peuvent se renseigner sur le poste et exprimer leur intérêt par une brève déclaration écrite à l'adresse suivante : info@gvhs.ca.



AGM
Annual General Meeting

Tuesday, March 26, 2024
GVHS will hold a virtual AGM

Save the Date - March 12, 2024

Eamonn McKee, Ireland's Ambassador to Canada is
coming to the Venosta Centre

Details to follow closer to the date

New Members

Lloyd Sullivan, Ottawa ON
Jeff Holdsworth, Chelsea QC
Janet Bell, Ottawa ON
Nick Appleby, Wakefield QC
Antoine Capon-Huot, Gatineau
Neil Hendrick, Val des Monts QC



Facebook



Website

•Pat Evans Archives•

**Chelsea Library
downstairs**

**Monday 10-12
Wednesday 1:30-3:30
or by appointment**
info@gvhs.ca